
Bruisend Hart & WOB stukken

De Gebiedsagenda 1221 die leidend is (uitkomst participtatie en vastgesteld door de 
gemeenteraad) stelt "Als onderdeel van de stationsomgeving voldoet het Oosterspoorplein, 
maar het is geen aangename plek om elkaar te ontmoeten, activiteiten te organiseren of te 
verblijven." 

Waar het plein voldoet is bebouwing onlogisch en ongewenst. Dus zou niet bebouwing van het 
plein en sloop van de wijde omgeving als enige of voornaamste variant op tafel moeten liggen. 
Er zou om te beginnen een variant met het bestaande Oosterspoorplein en bestaande panden 
in de omgeving beschikbaar moeten zijn. De variant 'Groen Oosterspoorplein'.

Via WOB stukken is een inkijkje ontstaan bij het proces rond 'Bruisend Hart'.  Het geeft aan 
hoe onvoldragen voorstellen naar de raad gaan en hoe niet een zo breed mogelijk draagvlak 
telt maar enkel de 'coalitie' meerderheid. Ook blijkt dat de supervisor de bebouwing direct 
grenzend aan het spoor in twijfel trekt, dat Pro-rail, en Dudok Wonen zich overvallen voelden 
door eerdere 'gekozen varianten' die het college naar de raad stuurde, dat de Cultuurhistorie 
van het huidige plein niet is meegewogen en hoe wordt geprobeerd om de participatie door 
bewoners uit 1221 te laten verwateren om zo de verstedelijkingsagenda door te drukken. 
Maar het begint bij een blunder van de wethouder.

De wethouder die niet beseft wat gebruikmaking van de Wet voorkeursrecht inhoudt en zo de 
raad op het verkeerde been zet. 

Citaat uit WOB:

Uit de ambtelijke beoordeling in het WOB stuk blijkt dat alsnog de mogelijkheid bestaat 
zonder planschade de huidige bebouwing te behouden door te sturen op functieverandering.

Bij het alternatief van sloop en nieuwbouw gaat de bebouwing over de hele linie fors omhoog. 
Hierbij duikt een nieuw probleem op: dit botst met de bestaande Hilversumse schaal. De 
Gebiedsagenda geeft aan 2 lagen plus een kap is de Hilversumse schaal.

Citaat uit WOB:

De oplossing vanuit de gemeente is dat de gepresenteerde voorkeursvariant enkel inzoomt op 
het financiële resultaat; zo komt hoogbouw in beeld.



De Supervisor zoekt naar de ontbrekende onderbouwing voor direct bouwen langs het spoor 

Citaat uit WOB:

"Gekoppeld hieraan is de discussie nu: wel of geen gebouwen aan de spoorlijn? En waarom? Elders 
houden we de spoorzone juist vrij van bebouwing, moet dat hier dan niet ook? "

"wat is de typologie van de ruimte? Daarin mogen de modellen nog wel wat explicieter: handhaven 
bestaande halve cirkel, een driehoekige brink of toch een nieuw type ruimte in de vorm van een 
park of plein." 

"Mijn persoonlijke advies is om hoe dan ook het autoverkeer tussen Noorderweg en Kleine Drift te 
knippen."

Er heeft geen weging plaatsgevonden van het Oosterspoorplein vanuit cultuurhistorische 
invalshoek. Zorgvuldigheid is van ondergeschikt belang.  

Citaat uit WOB:
"Vanuit cultuurhistorie is er niet aangehaakt. Is nu ook een gepasseerd station."

De gemeente is druk bezig toe te schrijven naar de gewenste conclusie. 

Citaat uit WOB:
'Conclusie die we bij voorkeur zouden willen kunnen trekken (...)'.



De gemeente wil vooral sturen. Ambtelijk stelt men de volgende vraag: 

Citaat uit WOB:
"Vraag is nog: hoeveel ruimte krijgt de raad bij het vaststellen van de voorkeursvariant" 

Het antwoord is dat nu via het college slechts één variant richting de raad gaat. Dus zal de 
raad zal zelf actie moeten ondernemen om echt te kunnen kiezen. Het amendement voegt 
een logische keuzemogelijkheid toe. 

Positie van NS/ Pro-rail. 
De eerste versie voor Bruisend Hart heet 'NS programma van Eisen op hoofdlijnen'.  
Maar de rol van de NS/Pro-rail wordt in openbare presenties niet meer benoemd.  

Pro-Rail  blijkt onvoldoende aangehaakt  Citaat uit WOB:

NS strategie is grond 
behouden  * [niet uit 
WOB stukken maar 
NS web site]



Dudok Wonen blijkt niet aangehaakt terwijl de raad wel varianten krijgt voorgelegd
Citaat uit WOB:

Participatie - input van bewoners uit 1221 tav eigen wijk gemarginalieerd met het oog op 
verstedelijkingsagenda

Citaat uit WOB:
"(...) is Hilversummer (anders dan uit 1221) goed vertegenwoordigd, ook met het oog op gevoelige 
thema's als stedelijke verdichting, die voor de stad belangrijk kunnen zijn."

Vergelijk met de gewekte verwachting in de BVS December 2020 tav niveau van participatie



Maar van co-produceren zal geen sprake zijn en 'inspraak' moet voorkomen worden 
Citaat uit WOB:

26 jan. 2021 belangrijkste afspraken/ bespreekpunten
"(...) wat kunnen we (extra) doen in de participatie om inspraak te voorkomen."

Politieke rugdekking door de coalitie is bepalend om het participatieproces gewijzigd door te 
zetten
Citaat uit WOB:

er worden 'voorkeursvarianten' opgesteld zonder die terug te koppelen aan de bewoners
Citaat uit WOB:

Meer dan 60 woonadressen voorzien voor sloop. Het totaal aantal te kopen en te slopen 
panden wordt in de WOB stukken op 33 panden gesteld, goed voor 60 woonadressen. Maar in 
commissievergadering meldde de wethouder dat het totale aantal te kopen panden en te 
slopen panden 38 is.

Geen 1000 maar 1800 woningen toevoegen in 1221. Het toevoegen van 1000 woningen 
betekent een enorme verdichting van 1221. Te zien is hoe deze verdichting op alle locaties 
schuurt. En hoe het zonder voldoende bijbehorend groen blijft. Het tekort aan binnenstedelijk 
groen neemt verder toe. Dit is slecht voor de leefbaarheid.
Omdat Royal Haskoning voor het berekenen van verkeersstromen in Bruisend Hart het 
aantal woningen als input nodig had kregen zij van de gemeente het aantal van 1800 bij te 
bouwen woningen in 1221. Noch met inwoners in 1221 noch met de raad is dit eerder 
gecommuniceerd. Evenmin heeft iemand hiermee ingestemd. 

Uit de stukken blijkt tav van 'Bruisend Hart' een manipulatieve en schutterende overheid. 
Verontwaardiging door de voorzitter van de bewonersvereniging OSP en de vingerwijzing 
naar de gemeente voor onbehoorlijk bestuur blijken volkomen terecht.  


